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RTS- Lončar: Klinika za opekotine u Zvečanskoj postaje kovid bolnica 

RTS- Vučić uručio medalje za zasluge u borbi protiv kovida 19 

RTS- Brnabić: Ako stručnjaci kažu, zatvaramo škole i vrtiće 

RTS- Lekari upozoravaju: Klinička slika se brzo razvija, javite se na 

vreme 

RTS- Vučić: Spas je u masovnom testiranju i vakcini 

RTS- Sazdanović: Okupacija kovida-19 trajaće bar do proleća, a 

možda i leta 

BLIC- SITUACIJA U NOVOM PAZARU NESTABILNA I NESIGURNA Cilj 

je obezbediti 500 bolničkih mesta, u igri škola i hotel 

BLIC- UMALO TUČA U KOVID BOLNICI Sukob pacijenata i medicinske 

sestre, intervenisala i policija, gužve za pregled NEZAPAMĆENE 

N1- Direktor Doma zdravlja Niš: Dnevno između 1.500 i 1.800 

pregleda 

N1- Trkulja: Vakcina na našem tržištu samo uz odobrenje i naše 

Agencije za lekove 

RTV- Zdravstveni sistem u Vojvodini prenapregnut, brojke su 

frapantne, sve manje mesta u bolnicama 

 



 
 

 

 

Lončar: Klinika za opekotine u Zvečanskoj postaje kovid bolnica 

Od podne Klinika za opekotine, plastičnu i rekonstruktivnu hirurgiju KCS u Zvečanskoj postaje kovid 

bolnica, saopštio ministar Zlatibor Lončar. 

Na Klinici za opekotine biće određen broj mesta i na intenzivnoj nezi i za kiseoničku potporu, rekao je 

ministar Zlatibor Lončar. 

Posle sastanka sa direktorima kovid bolnica, napomenuo je da se u sredu otvaraju novi kapaciteti i u 

Vrnjačkoj banji.  

"Pacijenti koji budu zahtevali bolničko lečenje, a klinička slika je takva, danas će ići u Nišku banju i u 

privremenu bolnicu u Kragujevcu", rekao je Lončar. 

Prema njegovim rečima, najteža situacija je u Beogradu i Novom Sadu – traže se rešenja da se ti ljudi 

smeste.  

Lončar je apelovao na građane da se ne javljaju lekarima noću, jer je, kaže, primećeno da najčešće 

pacijenti dolaze noću i to u težem stanju. 

Direktor Infektivne klinike dr Goran Stevanović rekao je da su noćas pacijenti iz te zdravstvene ustanove 

slati u Kragujevac i Nišku banju. 



 
 

"Za ovu bolest nema leka, još nema vakcine, jedino maska može da nas zaštiti. Ako hoćete da 

pomognete zdravstvenim radnicima koji imaju problem, ali i sebi, to možemo samo poštovanjem mera", 

rekao je Stevanović.  

Član Kriznog štaba dr Mijomir Pelemiš istakao je da Krizni štab razmatra situaciju na "satnom nivou" i, 

ukoliko dođe do daljeg pogoršanja situacije, kako kaže, pooštriće mere. 

On je ukazao da je sve veći broj preminulih i upozorio da će se to, nažalost, nastaviti ako se ne budu 

poštovale mere i apelovao na sve da uvek i svuda nose maske.  

U Srbiji je 1.949 zdravstvenih radnika zaraženo koronavirusom, od kojih su 64 hospitalizovana, saopštio 

je Lončar. 

Tim povodom apelovao je na građane: "Ako vam je stalo do lekara, promenite ponašanje. Prekinite 

kontakte, jer to je jedini način da pomognete sebi i njima." 

 

 

Vučić uručio medalje za zasluge u borbi protiv kovida 19 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić uručio je zlatne i srebrne medalje za zasluge u borbi protiv 

koronavirusa insitutima i ustanovima koje su odlikovane povodom Dana primirja u Prvom svetskom ratu, 

11. novembra. Na odvojenoj ceremoniji odlikovanja za zasluge uručio je i pojedincima. 



 
 

Nakon toga, predsednik je odlikovanja uručio i pojedincima, na odvojenim ceremonijama, kako bi se 

poštovale epidemiološke mere. 

Zlatnom medaljom su odlikovane ustanove: Institut za transfuziju krvi Srbije, Institut za javno zdravlje 

Srbije "Dr Milan Jovanović Batut", Institut za javno zdravlje Vojvodine, Institut za virusologiju, vakcine i 

serume "Torlak", Institut za primenu nuklearne energije i Institut za molekularnu genetiku i genetičko 

inženjerstvo. 

Zlatne medalje za zasluge dodeljene su i JKP "Vodovod i kanalizacija" Novi Sad, JKP "Vodovod" Sremska 

Mitrovica. 

Srebrne medalje za zasluge dobili su Zavod za biocide i medicinsku ekologiju Beograd, JKP "Gradska 

čistoća" Beograd, Gradski zavod za javno zdravlje Beograd. Gerontološki centar Beograd, Gerontološki 

centar Novi Sad, Gerontološki centar Šabac, Uprava za izvršenje krivičnih sankcija, Nacionalna 

organizaciju osoba sa invaliditetom Srbije, Udruženje Džedajski pokret Niš, i Centar za dnevni boravak 

dece, omladine i odraslih lica sa smetnjama u razvoju "Mara" Niš. 

Odlikovanja je Vučić u Predsedništvu Srbije uručio čelnicima tih institucija. 

Njima je poručio da su priznanja, iako ih oni koji primaju u ime radnih organizacija manje lično 

doživljavaju – najbolja ocena njihovog rada na rukovodećim pozicijama. 

"Zato što vi morate da pokaže poseban trud, energiju i želju da se posvetite poslu, da brinete o 

zaposlenima i o svojoj zemlji. Zato sam beskrajno zahvalan na energiji i trudu u teškom vrmenu, u kojem 

je uvek najlakše kritikovati, pokazali ste da umete da se borite svakodnevno", rekao je Vučić. 

Imena odlikovanih saopštena su na svečanosti u Predsedništvu na sam Dan primirja, 11. novembra, ali 

tada nisu uručena iz epidemijskih razloga. 

Medalje za zasluge i pojedincima  

U odvojenoj ceremoniji predsednik Srbije je za zasluge odlikovao i pojedince. Orden zasluga za odbranu i 

bezbednost trećeg stepena uručio majoru policije Nebojši Apostoloviću. 

Zlatnu medalju za zasluge Vučić je uručio šefu odeljenja razvoja hardvera u Institutu "Mihajlo Pupin" 

Vladimiru Nešiću, saradniku u tom institutu Ognjenu Ristiću, lekaru u Geronotološkom odeljenju u 

Novom Sadu, Biljani Glišić-Ugrici, kao i glavnoj medicinskoj sestri u Gerontološkom centru Beograd 

Ljubinki Cvetanović. 

Na svečanosti u Predsedništvu Srbije, predsednik je srebrne medalje uručio direktoru Zavoda za sport i 

medicinu sporta Srbije Goranu Bojoviću, Željku Zirojeviću iz SUBNOR-a, novinarkama i snimatelju RTS-a 

Ani Stamenković, Ivani Božović i Vladimiru Zakonoviću, kao i novinarki Blica Milici Marković, te novinaru 

TV Pink Mladenu Mijatoviću. 



 
 

Takođe, odlikovanje je uručeno Branku Antiću, taksisti iz Beograda, u čije je ime medalju primio njegov 

sin Aleksandar, te književnici i humanistkinji Božici Velousis, kao i herojima sa Dorćola, momcima koju 

spasili 15-godišnju devojčicu iz požara. 

Predsednik Vučić se svima njima zahvalio, jer su, kako je istakao, svojom hrabrošću zaslužili medalje. 

Izrazio je zahvalnost jer su svojim znanjem i borbom doprinosili i pronalazili načine kako da pomažu 

drugima, kada je to bilo potrebno. 

 

 

Brnabić: Ako stručnjaci kažu, zatvaramo škole i vrtiće 

Predsednica Vlade Ana Brnabić kaže da će učenici starijih razreda osnovnih škola, kao i srednjih škola, 

preći na onlajn nastavu i da će vrtići biti zatvoreni ako tako budu savetovali stručnjaci iz Kriznog štaba. 

Ana Brnabić je istakla da će saslušati mišljenje i preporuke stručnog dela Kriznog štaba na sutrašnjoj 

sednici u vezi sa načinom odvijanja nastave u školama za starije razrede i radu vrtića. 

"Jedna od njihovih preporuka je bila da razmislimo o onlajn nastavi za starije razrede, dakle u osnovnim 

školama od petog do osmog razreda i srednjim školama", rekla je Brnabićeva odgovarajući na pitanje 

novinara posle otvaranja višenamenske laboratorijske lamele Elektronskog fakulteta u Nišu. 

Ako se to sutra bude potvrdilo, kaže premijerka, moći će da se u najkraćem roku pređe na onlajn nastavu 

jer je za to, dodaje, sve tehnički spremno. 



 
 

"I dalje mislim da, što se tiče najmlađih učenika, da je njima najbezbednije u školama, ali ako me 

drugačije savetuju stručnjaci, nemamo nikakav problem da njihov savet i usvojimo", navela je 

Brnabićeva. 

Isto, kaže, važi i za vrtiće i dodaje da, ako savet stručnog dela Kriznog štaba bude da se raspuste vrtići, to 

će biti i učinjeno. 

Podsetila je da je u vezi sa tim bilo problema i u martu, aprilu i maju, jer je veliki broj ljudi tražio 

zatvaranje škola i vrtića, a onda je većina njih kritikovala njihovo zatvaranje i postavljala pitanje o tome 

ko će sada da čuva decu. 

"Zaista, na pritisak javnosti ja ne mogu tako da donosim odluke. Moraju zaista stručni ljudi da mi kažu da 

je to pravi način, da je to bezbednije nego da decu čuvaju bake i deke kod kuće. To je ono što je moja 

dilema, ali ako mi stručne službe savetuju, nemamo nikakav problem da to uradimo", rekla je 

Brnabićeva. 

"Trudimo se da vakcine budu u Srbiji tokom decembra" 

Navela je da se država trudi da omogući da vakcine protiv kovida 19 budu u Srbiji tokom decembra, ali je 

naglasila i da sve zavisi od toga koliko se brzo registruju u zemljama porekla. 

Ukazala je da se procedurom oko nabavke vakcina bave nadležne službe kako pri Ministarstvu zdravlja, 

tako i "Batut", "Torlak", kao i one pri Agenciji za lekove i medicinska sredstva. 

"Mi smo deo Kovaks mehanizma, ali takođe i bilateralno razgovaramo sa svim stranama. Od američkog 

'Fajzera' sa kojim imamo predugovor, kineskog 'Sinufarma' sa kojim u ovom trenutku radimo na 

predugovoru, imamo komunikaciju sa ruskim proizvođačem 'sputnjik 5' vakcine, takođe i sa 'Astra-

Zenekom'", rekla je Brnabićeva. 

Prema njenim rečima, na pitanju vakcina se radi već duže vreme, nekoliko meseci, kako bi se obezbedilo 

da Srbija bude jedna od prvih zemalja koja ima pristup vakcinama. 

"Takođe i kako bi obezbedili da one prođu sve standardne procedure na najbrži i najefikasniji mogući 

način. Ravnopravno pregovaramo sa svim proizvođačima kako bi građani Srbije imali vakcinu koju žele ili 

onu u koju imaju najviše poverenja", navela je Brnabićeva i dodala da država mora da garantuje da su te 

vakcine bezbedne što se, kako kaže, "ne dovodi u pitanje". 

"Naći ćemo mi krevete, ali ko će da leči" 

U Beogradu ima mesta da se zbrinu svi oni kojima je potrebno bolničko lečenje, ali je važno da se zna da 

nema dovoljno zdravstvenih radnika, kaže Brnabićeva. 

Istakla je da je zdravstveni sistem prenapregnut, ali da se "i dalje drži". 

Brnabićeva je podsetila da će se uskoro otvoriti kovid bolnica u Batajnici i apelovala na poštovanje svih 

propisanih mera. 



 
 

"Te mere su obaveza i preporuka, ali je važno da svako od nas bude odgovaran i da svede kontakt na 

minimum, dok ne dođe vakcina za koju se nadam da ćemo je imati u decembru", rekla je premijerka. 

Kaže i da je u ovom trenutku besmisleno da govori da li ima još kreveta u bolnicama, jer ističe, nije stvar 

u tome. 

"Naći ćemo mi krevete, nije to problem, ali ko će da leči?", upitala je Brnabićeva. 

 

 

Lekari upozoravaju: Klinička slika se brzo razvija, javite se na vreme 

Intezivne nege su prepune, klinička slika pacijenata mnogo brže se razvija, a komplikacije koje se 

dešavaju su mnogo teže, nego u prethodna dva naleta, naveli su gosti emisije "Upitnik". Apeluju na 

građane da se sa prvom pojavom simptoma jave lekaru. 

Epidemiolog Predrag Kon rekao je, gostujući u emisiji "Upitnik" na RTS-u  da će sutra na sednice Kriznog 

štaba biti procenjena epidemiološka situacija, da će se raspravljati o do sada uvedenim merama, ali i 

onima koje je predložio medicinski deo Kriznog štaba, a čije je usvajanje odloženo. 

Za oporavak je potrebno vreme 

Direktor Kliničko-bolničkog centra "Zemun" prof. dr Dragoš Stojanović navodi da oporavak zaraženih 

zavisi od  toga u kom stanju se pacijent javi lekaru. 

"Ukoliko duže čekaju, komplikacije će biti veće. Nepredvidivo je kakve će posledice virus da ostavi na 

organizam. Dužina primarnih lečenja je sedam do deset dana u zavisnosti od težine kliničke slike. Ukoliko 



 
 

ima komplikacija, i po mesec dana. Posle, kada odu na kućno lečenje, najmanje tri meseca traje 

oporavak. Ne mogu da očekuju da će biti pre i ne treba pokušavati na silu vraćati snagu organizma kakva 

je bila pre bolesti. Potrebno je vreme", kaže dr Stojanović. 

Kon je istakao da je prvenstveno reč o prelasku škola na onlajn nastavu. 

"O tome će biti reči sigurno, da li će biti doneta odluka ne mogu da kažem unapred", rekao je Kon. 

Dodaje da teško može da se kaže da je epidemiološka situacija u Srbiji pod kontrolom, ali da u situaciji 

koja je, kako kaže, krajnje nepovoljna i vanredna, može malo da nas ohrabri činjenica da u Beogradu nije 

više polovina novozaraženih, već trećina i ukazao da je reč o tipičnom prelivanju. 

"Beograd kao prvo mesto gde se virus naglo aktivirao i gde je naglo počela da se diže krivulja dosegao je 

najverovatnije, moram da se uvek ogradim, maksimum. Sada je pitanje kako će to dalje teći", rekao je 

Kon. 

Ukazao je da je ono što je problem to da su brojke i dalje na visokom nivou i veliki je broj onih koji su za 

bolničko lečenju. 

"Pratićemo kakav je trend, videćemo da li će broj novozaraženih početi da pada, usporava se već sada, 

ali da li će početi da pada - to ćemo morati da pratimo", objašnjava Kon. 

"Zašto se ne bismo ponašali kao da je vanredno stanje" 

Na pitanje - o poštovanju mera Kon je upitao - zašto se mi ne bismo ponašali kao da je vanredno stanje.  

"Zašto mi ne možemo da kažemo našim građanima - ljudi, svi koji ste stariji od 65 godina, nigde ne 

izlazite. Izbegavajte svaki mogući kontakt, vodite računa da ne budete u kontaktu sa onima koji su imali 

kontakte, neka su to i najrođeniji. Ostanite dosledni čuvanju sebe i svog života, tako ćete pomoći svima, 

prvenstveno sebi, ali i svima ostalima", poručio je Kon. 

Komentarišući sahranu patrijarha Srpske pravoslavne crkve (SPC) Irineja, Kon je rekao da će se za nedelju 

dana videti posledice prisustva građana. 

"Ono što se moglo videti na ekranima tokom prenosa jasno pokazuje da je bilo kršenja mera, međitim, 

sveukupno ne mogu da procenim zato što je dosta i učinjeno i truda uloženo da se mere poštuju. Mi 

ćemo za nedelju dana videti rezultate", objasnio je Kon.  

Na pitanje - kako se zaštititi u slučaju da je zaražen član porodice odgovara da se ta osoba izoluje u jednu 

prostoriju. 

"Donosi mu se hrana i ostavlja ispred prostorije u kojoj boravi. Ako nema uslova vrlo je teško izolovati 

nekog u kućnim uslovima. U slučaju da je zaraženo više članova porodice, onda je pod navodnicima 

lakše, ali to zavisi od procene da li mogu da se leče svi kod kuće ili neko mora ipak da ide na bolničko 

lečenje u zavisnosti od njegovog zdravstvenog stanja", objašnjava Kon 



 
 

"Ovaj nalet virusa duplo teži u odnosu na prethodne" 

Direktor Kliničko-bolničkog centra "Zemun" prof. dr Dragoš Stojanović, je gostujući u emisiji Upitnik 

naveo da je ovaj nalet virusa duplo teži u odnosu na prethodne.  

Već deveti mesec gazimo u tri pika. Ali ovaj nalet virusa je duplo teži u odnosu na prethodne nalete. To 

vidimo po broju teških pacijenata, pom brzini razvoja kliničke slike, po broju komplikacija koje izaziva, a 

najgori i najveći pokazatelji su intezivne nege - mi nikada ranije nismo imali ovako velik i težak broj 

pacijenata", objašnjava Stojanović.   

Ističe da su intezivne nege prepune, da dolaze ljudi sa obostranim upalama pluća, da se klinička slika 

pacijenata mnogo brže razvija i da su komplikacije koje se dešavaju mnogo teže. 

"Klinička slika pacijenata je skoro duplo teža, vrlo se brzo razvija i dolazi do neželjenog stanja - gubitka 

svesti, gubitka disanja", navodi direktor Kliničko-bolničkog centra "Zemun" i dodaje da je samo jutros 24 

pacijenata bilo intubirano, da je 20 bilo na invazivnoj ventilaciji, a sedam na haj flou ventilaciji. 

Apeluje na građane da se sa prvom pojavom simptoma jave lekaru. 

"Apelujemo da se pacijenti, ako imaju tegobe, što pre jave i u kovid ambulante i u trijažne centre zato 

što se vrlo brzo razvija klinička slika", pozvao je Stojanović. 

"Među zaraženima i zdravstveno osoblje"  

Kako kaže, među zaraženima se nalazi i zdravstveno osoblje Kliničko-bolničkog centra "Zemun". 

"Kadar se osipa. U mojoj bolnici od 1.300 zaposlenih je 98 inficirano. Jedan kolega je na bolničkom 

lečenju kod nas, ostali su u izolaciji na bolovanjima", objašnjava direktor Kliničko-bolničkog centra 

"Zemun" i dodaje da se u ovom trenutku u toj ustanovi nalazi 355 pacijenata, a da je kapacitet 360. 

"Kod nas u trijažnoj ambulanti je večeras bilo 25 pacijenata, a 15 je ispred koji čekaju. U 19 sati je bilo 

355 pacijenata, a kapacitet je 360". 

Dodaje da se uprkos tome ne može dogoditi da bude vraćen pacijent sa obostranom upalom pluća. 

"To ne može da se desi. Postoje kovid ambulante pri domovima zdravlja koje rade ceo dan, a neke rade i 

noću. Takođe, i prijemno trijažne ambulante Infektivne klinike Bežanijske kose i Zemuna rade 24 sata. 

Tako da se svakome na adekvatan način pruži pomoć", objašnjava Stojanović. 

Na pitanje - da li strahuje da može doći do sutuacije kao što se desilo u nekim evropskim zemljama, da 

nemate gde da primite pacijenta odgovara da strah te vrste ne postoji. 

"Svuda imamo dovoljan broj respiratora, dovoljan broj lekara i sestara, i u svakom trenutku možemo da 

reagujemo", ističe direktor Kliničko-bolničkog centra "Zemun". 

"Srbija postala jedna od vodećih dražava po broju novoobolelih" 



 
 

Doktor Marijan Ivanuša, direktor kancelarije SZO u Srbiji navodi za RTS da se po broju novozaraženih 

osoba na 100.000 stanovnika u poslednjih sedam dana Srbija nalazi na drugom, odnosno trećem mestu 

u Evropi. 

"Srbija je postala jedna od vodećih država po broju novoobolelih u poslednjih sedam dana, a dodatna 

poteškoća jeste to što broj novoobolelih i dalje raste", ističe Ivanuša. 

"Za dve do četiri nedelje i do 60 preminulih dnevno" 

Dodaje da brojke zavaravaju jer, kako kaže, ne vidimo šta se događalo danas već zapravo vidimo šta se 

događalo pre nedelju ili dve. 

To je jedan od razloga zašto sam ja upozorio na ozbiljnu situaciju u Srbiju. Ako vi danas imate 6.000 

obolelih, to znači da će za dve do četiri nedelje imati dnevno 60 ljudi koji će da preminu zbog kovida 19, 

jer toliko traje to kašnjenje", rekao je Ivanuša  

"Otežavajuće je što se broj obolelih povećava. Kod ove epidemije brojke uvek kasne. Ljudi koji su danas 

dijagnostikovani, zaraženi su pre nedelju dana i više", rekao je Ivanuša.  

Naglasio je da treba da očekujemo još više ljudi u bolnicama i još više ljudi koji će, nažalost, da preminu 

od posledica zaraze. 

"Kada bi 95 odsto ljudi nosilo maske, ne bi bilo zaključavanja" 

Kada je reč o merama koje su na snazi, Ivanuša kaže da bi one trebalo da imaju efekat, ali da moraju da 

se poštuju. 

Dodaje da su najefikasnije mere, one na kojima se od početka insistira - fizička distanca, nošenje maski, 

higijena ruku i respiratorna higijena. 

"Nošenje maski je jednostavna i jeftina mera, ali je treba poštovati. Kada bi 95 odsto ljudi koristilo 

maske, nikada ni u jednoj državi ne bi bilo potrebno zaustavljati život jer bi se nošenjem maski toliko 

usporila epidemija i sprečilo širenje virusa. Ali, ako koristi maske 60 odsto ljudi verujte mi to će da 

dovede do zatvaranja države", poručuje Ivanuša. 

 

 

 

 



 
 

 

 

Vučić: Spas je u masovnom testiranju i vakcini 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić obišao je završne radove na izgradnji nove kovid bolnice u Vojnom 

kompleksu "Zemun ekonomija" na Batajničkom drumu u Beogradu. Rok za završetak radova je 1. 

decembar, a prvi pacijenti trebalo bi da budu primljeni dan kasnije. 

Kao građanin Srbije je, navodi, ponosan što je za četiri meseca izgrađena ta, kako je istakao, velelepna 

bolnica. 

Želim Hrvatskoj da se i dalje uspešno bori s virusom 

Vučić je poručio da želi Hrvatskoj da se i dalje uspešno bori sa koronom, kao i da mu je žao što nekome u 

toj zemlji smeta činjenica da se Srbija uspešno bori protiv te pošasti. 

Vučić je tako odgovorio na pitanje novinara da prokomentariše to što pojedini hrvatski mediji radosno 

objavljuju informacije o broju mrtvih u Srbiji. 

"Hrvatska se odlično bori sa koronom od početka, želim im uspeh i da imaju što manje mrtvih i da 

nastave uspešno da se bore. Žao mi je ako nekome od njih smeta činjenica da se Srbija bori uspešno 

protiv te pošasti", kazao je Vučić. 

Kada je recc o hrvatskim medijima, dodaje da ne može, niti želi da bude zloban na takav način i da tako 

odogovara. 

Ljudi mogu sve sami da vide, po broju testiranih i umrlih, pa neka sami zakljuccuju, napomenuo je Vučić. 



 
 

"Čekamo kao ozeblo sunce da za sedam dana otvorimo makar ovaj kovid deo sa 500 mesta intenzivne 

nege. Mnogo će da nam znači. Kada prođe vreme koronavirusa, onda ćemo ovu bolnicu koristiti za druge 

bolesnike. U ovu bolnicu i u Kruševcu uložićemo 60 miliona evra, a u opremanje računajte još 30 miliona 

evra, možda i nešto više. To smo iz sopstvenih sredstava uspeli da platimo da bismo sačuvali zdravlje i 

živote ljudi", kazao je Vučić. 

Zamolio je ljude da se ranije jave lekarima, jer posle deset i 12 dana neretko se dođe do smrtnog ishoda 

jer se ljudi kasno jave. 

Najavio je da će se ići i na testiranje 30.000 ljudi dnevno. 

"Vi samo izračunajte koliko nas samo testovi koštaju na dnevnom nivou. Kako je rekao austrijski kancelar 

spas je samo u masovnom testiranju i vakcini. Testiranjem se bar ti ljudi ponašaju disciplinovanije. 

Masovno testiranje je suštinsko. Rano otkrivanje i izolacija, to je suština lečenja i borbe protiv ove 

infekcije. Druga stvar je vakcina. Probaćemo da obezbedimo makar milion doza do kraja godine", rekao 

je Vučić. 

Napominje da je Srbija u Kovaks sistemu i da "razgovaramo sa svim zemljama". 

"Mi smo deo kovaksa, ako EU oni nabavljaju Fajzer, i mi ćemo, ne pitamo koliko košta. Ako nabavljaju 

Modernu, i mi ćemo. Ali, razgovaramo i sa našim kineskim i ruskim partnerima. I sa Britancima, za 

Astrazeneku... Razgovaramo sa svima ne bismo li što pre došli do vakcine", poručio je Vučić.  

Situacija više nego ozbiljna  

Navodi da bolnica u Kruševcu odlično napreduje. 

"Mi smo valjda jedini u Evropi koji su uspeli da za tako kratko vreme izgrade ovakvu bolnicu. Ovo će biti 

najveća bolnica u kovid sistemu", kazao je Vučić. 

Navodi da ono što "smo uradili, uradili smo sve što smo mogli". 

Navodi da će ta bilnica biti u sistemu Kliničkog centra Srbije i da će biti kao mali grad. 

U bolnici će se lečiti ljudi sa srednje teškom i teškom kliničkom slikom. 

"Biće i sa lakšom ako ne bude drugde mesta gde ćemo moći da ih smestimo. Biće 1.500 medicinskog 

osoblja ovde i 900 u Kruševcu", napomenuo je Vučić. 

Istakao je da je situacija više nego ozbiljna, kada se zna da je u bolnicama 6.500 ležajeva popunjeno. 

U tom smislu, dodao je da je poslednja opcija da ortopedija Banjica postane kovid bolnica, a upravo se i 

žuri sa bolnicom u Batajnici, da do toga ne bi došlo. 

"Jer, padne li ledena kiša ili sneg u strašnom smo problemu, šta ćemo sa ljudima sa otvorenim 

prelomima, ako sve bude kovid bolnica", kazao je Vučić. 



 
 

"Prvi ću primiti vakcinu"  

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio je večeras da će prvi primiti vakcinu protiv korone kada stigne 

u Srbiju. 

"Kada zloba, pakost i mržnja pobeđuju svaki razum... U svetu svega nekoliko zemalja pokušava da 

proizvede vakcinu, a onda neki pitaju gde je Vučićeva vakcina", rekao je Vučić odgovarajući na pitanje 

novinara da prokomentariše to što oni koji ga kritikuju postavljaju pitanje - "šta bi sa Vučićevim 

vakcinama?". 

Predsednik odgovara da će uskoro vakcina da stigne i da će ti isti sigurno kada bude došla tvrditi kako 

nije dovoljno sigurna. 

"Evo, ja ću da je primim prvi, a primiću je prvi sa vojnicima, kojima komandujem, e onda će da kažu da 

sam sebe obezbedio da primim vakcinu, a druge nisam", naveo je Vučić. 

Dodaje da će, kako god da uradi, uvek biti isto ako neko hoće da vas mrzi. 

Vučić ističe da se na to ne treba ostvrtati i da najveći broj građana u Srbiji su pristojni ljudi koji brinu o 

našoj zemlji. 

Predsednik je, odgovarajući na to pitanje, u šali zaključio: "Sutra ću da izmislim neku vakcinu, biću novi 

Luj Paster". 

Nova bolnica, čija je izgradnja počela 1. avgusta, biće multifunkcionalna, sa 550 kreveta intenzivne i oko 

800 poluintenzivne nege, a imaće ukupno 18.000 kvadrata. 

Vrednost radova je četiri milijarde dinara, plus još oko dve milijarde za opremu, odnosno ukupno oko 70 

miliona evra. 

Uz predsednika Vućića radove obilaze i ministar odbrane Nebojša Stefanović, ministar zdravlja Zlatibor 

Lončar, direktor Infektivne klinike Goran Stevanović, gradonačelnik Zoran Radojićić i zamenik 

gradonačelnika Goran Vesić. 

Istovremeno, gradi se i kovid bolnica u Kruševcu, koja bi trebalo da bude gotova do Svetog Nikole, gde su 

radovi vredni dve milijarde dinara. 

 

 

 



 
 

 

 

Sazdanović: Okupacija kovida-19 trajaće bar do proleća, a možda i leta 

Direktor CK Kragujevac Predrag Sazdanović kaže za RTS da i Klinika za psihijatriju ulazi u kovid sistem. 

Dodaje da su obezbeđene dodatne količine kiseonika. Apeluje na građane da poštuju mere i da se jave 

lekaru na vreme. 

Predrag Sazdanović je, govoreći za Dnevnik RTS-a, rekao da će se rezultati primene novih mera koje su 

sinoć stupile na snagu videti za 10-15 dana. 

"Poruka da se poštuju svuda i na svakom mestu, brinite o sebi i svom zdravlju i svojoj porodici. Ovo će da 

potraje, doći će i vakcine ali svi u svojim glavama da znamo da se spremimo. Okupacija virusa će trajati 

sigurno celo proleće a možda i do leta", rekao je direktor KC Kragujevac. 

Navodi da je u KC Kragujevac hospitalizovano oko 250 pacijenata, od kojih je 54 na intenzivnoj nezi. Zbog 

sve većeg broja prijema, i Klinika za psihijatriju ulazi u kovid sistem. 

Na Šumadija sajmu smašten je 31 pacijent, od kojih je troje i Kragujevca i 28 iz Beograda. 

Uglavnom je reč o pacijentima sa lakšom kliničkom slikom, ali, prema Sazdanovićevim rečima, treba biti 

oprezan jer se situacija brzo menja. Do kraja nedelje, dodaje, biće i otpusta pacijenata iz Beograda. 

Sazdavnović ukazuje da je potrošnja kiseonika neverovatna. 



 
 

"Za dan se potroši ono što se potroši za šest meseci. Očekujemo da danas i sutra krene ubacivanje 

instalacije preko jedne nemačke firme i da ćemo za nedelju dana biti stabilni", rekao je direktor KC 

Kragujevac. 

Apelovao je na građane da se obavezno jave lekaru ako primete simptome. 

"Bez obzira na gužve, sačekajte, budite prgledani i testirani. Da pratimo kotnakte. Sve osim toga je 

opasno", upozorava Sazdanović. 

 

 

SITUACIJA U NOVOM PAZARU NESTABILNA I NESIGURNA Cilj je obezbediti 500 bolničkih mesta, u igri 

škola i hotel 

Operativni stručni tim Grada Novog Pazara održao je danas sastanak sa kojeg je saopšteno da je 

trenutna epidemiološka situacija nestabilna i nesigurna. 

Najveći broj obolelih i dalje dolazi iz Raške, ali se povećava i broj zaraženih iz Sjenice i Tutina, a 

razgovarano je i o bolničkim smeštajnim kapacitetima, koje će Grad Novi Pazar prilagoditi eventualno 

većem broju zaraženih, prenela je RTV Novi Pazar. 

Rečeno je da raste broj novozaraženih u okruženju, povećava se broj hospitalizovanih u Opštoj bolnici i 

privremenoj u Novopazarskoj banji, kao i prvih pregleda u kovid ambulantama. 

Smeštajni bolnički kapaciteti biće prilagođeni potrebama i eventualnom većem broju zaraženih. 

"Vidite da se povećava broj novootkrivenih i novoinficiranih, pre sedam dana imali smo jednocifren broj 

novozaraženih, a poslednjih nedelju dana taj broj je dvocifren, tako da poslednjih dana imamo prosečno 

u poslednjih nedelju dana imamo više od 20 novoinficiranih pacijenata. Imamo povećan broj i prvih 



 
 

pregleda u kovid ambulanti, preko 100, a to je ono što nas zabrinjava", rekao je direktor Zavoda za javno 

zdravlje dr Šefadil Spahić. 

Od pre 10 dana, naveo je, dobili su i PCR brze testove gde prema indikacijama, testiraju pacijente. 

Treći parameter koji pratimo je, kaže Spahić, i povećan broj hospitalizovanih pacijenata u Opštoj bolnici 

u Novom Pazaru. 

"Sagledavajući tu situaciju da nam se ne bi ponovio letnji scenario, razmatrali smo mogućnost da imamo 

preko 400 ležajeva. U tom pogledu zahvaljujući izveštaju direktora Opšte bolnice dobili smo informaciju 

da ta zdravstvena institucija može da primi od 300 do 350 pacijenata. Iimamo jednu alternativnu a to je 

Specijalna bolnica Novopazarska Banja, gde može da bude smešteno negde oko 100 pacijenata", rekao 

je direktor Zavoda za javno zdravlje. 

Na sastanku je bilo reči i o alternativnim prostornim rešenjima za smeštaj obolelih od kovida, kao što je 

hotel Palma, a procenu o tom prostoru daće sutra epidemilozi iz Instituta za javno zdravlje Batut koji će 

doći u Novi Pazar. 

Nije isključena mogućnost da Medicinska škola bude ponovo pretvorena u kovid bolnicu. Cilj je 

obezbediti 500 bolničkih mesta, dodaje Spahić. 

"Pored prostora zabrinjava nas i oprema, zanima nas da li ima dovoljno mesta sa kiseonikom i da li taj 

proceš dobro funkcioniše i treće to je kadar koji nas jako zabrinjava. Svesni smo da nemamo dovoljno 

lekara, da su oni premoreni, a znamo i da ne možemo tražiti pomoć sa strane, jer je svima potrebna. 

Nažalost mi nismo u takvoj mogućnosti da sada vratimo ono dobro, koje su nama učinili drugi. Uzimajući 

sve to u obzir bazirali smo se na te preventivne mere. Sa inspekcijskim službama smo dogovorili da 

kontorlišu sve i apelujemo na građane da se pridržavaju svih protivepidemisjkih mera", rekao je Spahić. 

S obzirom da je republički Krizni štab doneo rigoroznije mere kako bi se sprečilo širenje korona virusa i 

kontrole njihovog poštovanja će u narednom periodu biti pojačane. 

Sa sastanka je poručeno da će samo pridržavanjem svih epidemioloških mera uspeti da se sačuva i 

odbrani Novi Pazar, sebe i svoje najmilije od korona virusa, ali ćemo odgovornim ponašanjem pomoći i 

zdravstvenom sistemu da dobro funkcioniše. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

UMALO TUČA U KOVID BOLNICI Sukob pacijenata i medicinske sestre, intervenisala i policija, gužve za 

pregled NEZAPAMĆENE 

Situacija sa koronom u Kraljevu se naglo preokrenula, te je i ovaj grad sada na listi kritičnih i to na 

sedmom mestu sa 169 novozaraženih za jedan dan. Situacija je sve napetija, gužve u kovid bolnicama 

ogromne su, a juče uveče situacija je u jednom momentu bila na ivici tuče. 

Sada, naime, zbog nižih temperatura, pacijenti nisu više u mogućnosti da čekaju napolju ili u šatorima 

koji su postavljeni ispred, te su gužve ogromne ispred infektivnog odeljenja Opšte bolnice u tom gradu, o 

čemu svedoči i snimak koji smo objavili. 

A nestrpljenje vrlo često prerasta i u svađe, koje su na ivici incidenta. 

U ponedeljak je, tako, kako saznajemo, došlo do sukoba između pacijenta i jedne medicinske sestre 

upravo u Opoštoj bolnici, odnosno, ispred infektivnog odeljenja, pa je osoblje moralo da pozove i 

policiju. 

Policija je došla na lice mesta, situacija se smirila, i srećom niko nije bio povređen. S druge strane, 

pacijenti se žale da ne dobijaju nikakve informacije od osoblja. 

Kako smo saznali, problem je nastao jer je za kovid pozitivne ili one sa simptomima bolesti, namenjen 

samo jedan rentgen aparat. A pored pacijenata iz Kraljeva, tu su i iz Vrnjačke Banje i Raške. 

Dr Milan Parezanović načelnik Infektivnog odeljenja Opšte bolnice "Studenica" u Kraljevu potvrdio je da 

je u ponedeljak bilo tenzija, ali da se danas situacija smirila. 



 
 

- Veći broj pacijenata koji je došao na pregled uticao je da se stvori napetija situacija između njih i 

medicinskog osoblja. Razlog je bio taj što je napolju hladno pa su mnogi morali da uđu unutra. Čak je i 

policija morala da interveniše. Ali, danas je drugačija slika - rekao je Perazanović, najavljujući bolju 

organizovanost. 

 

 

Direktor Doma zdravlja Niš: Dnevno između 1.500 i 1.800 pregleda 

Direktor Doma zdravlja Niš Milorad Jerkan izjavio je da se dnevno u kovid ambulanti obavi između 1.500 

i 1.800 pregleda, od toga je 400 do 600 prvih. 

"U aprilu je bilo oko 60, julu 100, a sada između 400 i 600, to jasno ukazuje koliko je epidemija uzela 

maha", rekao je Jerkan za RTS. 

U utorak su testirani štićenici Gerontološkog centra u Nišu i svih 108 testova je negativno. Jerkan navodi 

da je Centar, koji je bio žarište u prvom talasu, sada siguran i bezbedan. 

U Domu zdravlja se, prema rečima direktora, uradi oko 700 antigenskih i PCR testova, od kojih trećina 

bude pozitivna. 

 



 
 

 

 

Trkulja: Vakcina na našem tržištu samo uz odobrenje i naše Agencije za lekove 

Svakog dana saznajemo da je, jedna po jedna, vakcina spremna. Videli smo da se bogate zemlje poput 

SAD već za dve nedelje spremaju za vakcinaciju. Kod nas je predsednik Aleksandar Vučić obećao do kraja 

godine od 500.000 do milion doza vakcina. Da li je zaista to izvesno da ćemo do kraja godine moći da se 

vakcinišemo? 

O vakcinama i dostupnim sredstvima za lečenje koronavirusa za Novi dan, govorio je direktor Udruženja 

proizvođača inovativnih lekova - INOVIA, dr Bojan Trkulja. 

"Ono što moramo da znamo, bez obzira na ohrabrujuće preliminarne rezultate, ne postoji nijedan 

kandidat za vakcinu koji je dobi regulatorno odobrenje, bilo u svetu, bilo kod nas", rekao je dr Trkulja. 

Kod nas je situacija malo drugačija, da bi se lokalno neki lek, ili u ovom slučaju vakcina, pojavili na tržištu 

mora da se dobije i dozvola naše Agencije za lekove i medicinska sredstva. 

Ono što je važno napomenuti je to da se  "kod nas ne može registrovati lek ili vakcina, ako već nije 

registrovana u SAD ili Evropi". 

"Taj process neće ići baš paralelno sa onim u svetu, kasnićemo nekoliko nedelja za njima. Moguće je da 

će do kraja ove godine biti isporučene prve doze vakcina, a moguće je da će se to desiti početkom 

sledeće godine", rekao je dr Trkulja. 

U svetu su najavljene ubrzane procedure registracije vakcina. Prema rečima dr Trkulje svaka zemlja ima 

svoje procedure, pa tako i naša zemlja. U našoj Agenciji za lekove i medicinska sredstva standardna 

procedura registracije traje do 210 dana, a ubrzana do 150 dana, a može da traje i kraće. 

On smatra da je veoma bitno da dobijemo, ne jednu, već više vakcina koje će biti i dovoljno bezbedne i 

dovoljno efikasne i da ono što se trenutno vidi iz preliminarnih podataka je zaista ohrabrujuće i 

predstavlja jedan pravi trijumf moderne medicine i nauke. 



 
 

"Treba da budemo optimisti. U narednih nekoliko nedelja, do mesec dana i kod nas bi mogle da stignu 

prve vakcine". 

O tome ko će prvi dobiti vakcinu, odnosno koje grupe stanovništva su priorite odlučuje svaka zemlja 

posebno. Tek će se videti kakav plan vakcinacije će napraviti naša zemlja. Bile su najave da će i kod nas 

zdravstveni radnici, odnosno ugrožene kategorije stanovništva biti prioritet kada je u pitanju vakcinacija. 

Skladištenje vakcina 

Kada je u pitanju skladištenje vakcina dr Trkulja kaže da ono zavisi od toga koju vakcinu ćemo nabaviti. 

Različiti kandidati za vakcinu imaju različite zahteve kada je u pitanju način proizvodnje, čuvanja, 

transporta i primene. 

"Naša zemlja već ima iskustvo sa najsloženijim zahtevima kada su u pitanju, na primer, temperature na 

kojima je potrebno čuvati određene lekove i vakcine. Imamo određene strukture i logistiku koja nam 

omogućava da i takve proizvode možemo da čuvamo, odnosno da transportujemo, kako bi vakcina stigla 

do onih kojima je neophodna u najkraćem mogućem roku. Detaljnije planove o tome svakako pravi 

država", objasnio dr Trkulja. 

Na pitanje koja od vakcina će biti dostupna u našoj zemlji, dr Trkulja kaže da se verovatno nećemo 

skoncentrisati na jedan tip vakcine, već na nekoliko tipova vakcina, jer različiti tipovi vakcna imaju 

različite mehanizme delovanja, ali se pokazalo da su prilično efikasne u borbi protiv kovida-19. 

Verovatno će se pojaviti još neka vakcina koje će, pored ostalih, uspeti da pređe regulatorni prag, 

odnosno da bude dostupna širom sveta za upotrebu. 

"Znamo da veliki proizvođači skladište velike doze vakcina, i pre nego što su one dobile dozvolu, što ne 

znači da će to stvoriti pritisak na to da budu regulatorno odobrene, odnosno da se nađu na tržištu", 

rekao je dr Trkulja i dodao da ukoliko se desi da te vakcine ne dobiju dozvolu, sve što je do sada 

proizvedeno će biti uništeno. 

Razlike u vakcinama 

Kada je ova infekcija bila identifikovana, relativno brzo su iz Kine stigli podaci o genomu virusa što je 

omogućilo naučnim timovima širom sveta da pristupe traženjima načina  na koji bi se mogla formulisati 

vakcina koja će biti efikasna protiv kovida-19. 

"Različiti timovi su došli do različitih rešenja, pa tako vakcine koje dolaze iz kompanija "Pfizer" i 

"Moderna" rade po principu koji do sad nije viđen u medicini.  Ne uzima se oslabljeni virus, ne uzima se 

čak ni deo tog virusa, već se uzima samo informacija o pravljenju jednog protein virusa koji se putem 

vakcine ubacuje u naše telo kako bi imuni sistem u isto vreme i proizveo taj protein koji predstavlja način 

da naše telo prepozna i odreaguje na virus kada se pojavi", objasnio je dr Trkulja i dodao:  

"Vakcina sa Oksfordskog univerziteta ima drugi mehanizam dejstva. Kod ove vakcine se koristi samo 

jedan protein ovog virusa koji je "nakalemljen" na bezazleni adenovirus koji ne izaziva nikakvu ozbiljnu 

infekciju kod osoba, odnosno koji može da izazove najobičniju prehladu. Zahvaljujući tome taj virus naše 



 
 

telo, zbog specifičnog  proteina koronavirusa, prepoznaje kao koronavirus, tako da ne možete da 

dobijete prehladu, a u isto vreme stvarate antitela protiv koronavirusa". 

"Međutim, ovo nisu jedini mehanizmi dejstva. Različiti kandidati za vakcinu će imati različite mehanizme 

dejstva, pa tako imamo u razvoju vakcine koje rade po principu oslabljenog virusa, koji je različit od 

principa po kom funkcionišu ove tri vakcine, što daje veću paletu mogućnosti borbe sa ovim virusom", 

naglasio je dr Trkulja. 

Cena vakcina 

Farmaceutska industrija se obavezala da će vakcine, ne samo probati da razvije u najkraćem mogućem 

roku, već i da ih ponude po cenama koje su značajno niže od onog što je uobičajeno u ovakvim 

slučajevima. 

Tome je doprinela saradnja ne samo farmaceutske industrije i naučnih krugova, već i samih država, 

njihovih regulatornih tela i vlada, što do sada još nije viđeno, kaže doktor. 

"To znači da su mnoge države, uključujući i našu investirale značajne sume novca u razvoj vakcina, što je 

jedan od razloga zašto će i cena tih vakcina biti značajno manja", zaključio je dr Trkulja. 

 

 

Zdravstveni sistem u Vojvodini prenapregnut, brojke su frapantne, sve manje mesta u bolnicama 

NOVI SAD - Pokrajinski sekretar za zdravstvo i član Kriznog štaba za borbu protiv korona virusa, Zoran 

Gojković, izjavio je večeras da su brojevi vezani za korona virus u Srbiji frapantni i da je ogroman priliv 

novozaraženih pacijenata u bolnice. ... 



 
 

"Imamo skoro 7.000 zaraženih danas i možete da naslutite šta nas čeka u sledećih pet do sedam dana", 

rekao je Gojković za Radio-televiziju Vojvodine. 

On je istakao da će 10 do 15 odsto novozaraženih zahtevati neki od vidova ozbiljnog bolničkog lečenja, 

što znači da će oko 1.000 novozaraženih završiti u bolnicama. 

"Izuzetno je prenapregnut zdravstveni sistem, ogroman je priliv pacijenata u bolnice, to su sve izuzetno 

teški pacijenti kojima je potrebno intenzivno lečenje", kazao je Gojković. 

On je naveo da se u Srbiji troše velike količine kiseonika i da se za jedan dan potroši kiseonika kao 

nekada za dva meseca. Takođe, ogromna je potrošnja sanitetskog materijala i lekova, a iscrpljujući napor 

i rad zdravstvenog sektora. 

"Nema kraja, mi svaki dan imamo 10 odsto više zaraženog medicinskog osoblja nego prethodnog dana, 

jer nam je virus u cirkulaciji i zdravstveni radnici se razboljevaju preko porodica", rekao je Gojković. 

On je ponovo apelovao da se poštuju mere kako bi bilo sprečeno zaražavanje. 

Vanredna situacija u Vojvodini, 17.134 zaraženih korona virusom 

U ovom trenutku broj registrovanih aktivnih slučajeva u AP Vojvodini je 17.134, ali Institut za javno 

zdravlje procenjuje da je taj broj daleko veći.Zdravstveni sistem je u izuzetno teškoj situaciji. 

Istitut za javno zdravlje Vojvodine i dalje ocenjuje epidemiološku situaciju u AP Vojvodini kao vanrednu, 

sa daljom tendencijom pogoršanja. 

Tokom prethodnog vikenda u Vojvodini je registrovano 1557 novih slučajeva. U svim opštinama 

registruju se visoki nivoi obolevanja. Najveći porast zabeležen je u Novom Sadu gde je registrovano 603 

nova slučaja. 

U ovom trenutku na teritoriji svih opština i gradova situacija se ocenjuje kao vanredna. 

Institut apeluje na sve da se nastavi sa neophodnim striktnim sprovođenjem proglašenih mera kontrole 

prenošenja bolesti kako bi se umanjile posledice trenda rasta broja obolelih i omogućilo funkcionisanje 

zdravstvenog sistema. 

 


